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BADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ TESTÜLETE 
 
Szám: 37/2014. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 
Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. december 
18-án 16.00 órakor megtartott nyilvános üléséről. 
 
ÜLÉS HELYE: Badacsonytördemic, Napközi épülete 
 
JELEN VANNAK:  
 
  Vollmuth Péter polgármester 
  Kövesdi Anett képviselő 
  Csonka Gergő képviselő 
  Kövesdi Sándor képviselő 

Szabó Imre képviselő 
   
TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT: 
 
  Lutár Mária jegyző 
 
A lakosság részéről jelen van 10 fő. 
 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Üdvözlöm a megjelenteket, megállapítom, hogy 5 
képviselő jelen van, az ülés határozatképes. Az ülést megnyitom.  
Javasolom a Képviselő-testület tagjainak, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokat 
tárgyalja meg.  
A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül elfogadja. 
 
Megtárgyalt napirend: 
 
1. Döntéshozatal a hó tolásra beérkezett árajánlatokról 
Előadó: Vollmuth Péter polgármester 
 
2. Alpolgármester választás 
Előadó: Vollmuth Péter polgármester 
 
 
Zárt ülés 
 
1.Átmeneti segély kérelmek elbírálása 
Előadó: Vollmuth Péter polgármester 
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1.Döntéshozatal a hó tolásra beérkezett árajánlatokról 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Három árajánlat érkezett be. Árvai Csabától 7500 
Ft/óra/gép, Horváth Norberttől 7500 Ft/óra/gép és a Tördemic Tüzép Kft-ől Csonka László 
úrtól 9000 Ft/óra/gép +ÁFA. Mivel azért december közepén túl vagyunk, előbb utóbb itt a 
nyakunkon a tél. Jó lenne döntenünk ez ügyben! Várom a képviselők a javaslatát!  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Múltkor is beszéltünk róla, hogy az árajánlatba, amit küldtek 
a vállalkozók nincsen az, hogy gép, hanem ott úgy van, hogy ÁFA/óra. Az, hogy a vállalkozó 
hány kocsival vagy géppel oldja meg a hó tolást az független szerintem, mert órára van 
megadva. Ha úgy nézem, akkor, ha éppenséggel bármelyik vállalkozó, ha leesik a hó, nekiáll 
gyorsan öt géppel tolni, akkor az úgy jönne ki óra/géppel, hogy mindegyik gépre, azaz 
árajánlat lenne ésszerű, ugye amit ide leírt. Na de nem így volt a kérelem se az árajánlat 
kéréskor meg nem is így adták be. Úgy adták be, hogy egy órára ennyi pénzt kérnek. Én 
tartom magamat a múltkorihoz és a legolcsóbb árajánlatot fogadja el a testület, amelyik 
pillanatnyilag 9000 Ft+ÁFA/órára szól. Az összességében ugye egy órára 11.400 Ft, azt 
hiszem így jön ki. A másik kettő ugye ott két vállalkozó van a területre ott 7.500 Ft van, de ha 
kettőt összeveszem összességében az utcákat az 15.000 Ft. De ugye az a több. Javaslom a 
Tördemic Tüzép Kft. árajánlatát elfogadni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tessék, továbbiakban kinek van hozzáfűzni valója? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Tördemic Tüzép Kft. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Én az olcsóbbat, azaz érdekünk, hogy az olcsóbb legyen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: De melyik az olcsóbb? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Ugyanezt a véleményt mondom. Igazából az Árvai Csaba és a 
Horváth Norbert úgy adta be az árajánlatát, hogy megosztották Tördemicet. Tehát elvileg két 
gép, mindegyik gépre 7.500 Ft volt, mi azt összeadtuk. Kérdés ugye azért merült fel többek 
között, hogy tisztán lássunk, hogy ott két gépről volt szó 15.000 Ft-ért. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Bocs, de ez egy rossz megközelítés! 7.500 Ft/gép, 9000 
FT+ÁFA/gép akkor hol itt az olcsóság! 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Ez elhangzott egyébként az előző testületi ülés alkalmával, 
hogy nem került ide leírásra, hogy ez a Laci esetében per gépre van, hanem az van az 
árajánlatban, mindenkiében, hogy per óra. Azt a döntést hoztuk, hogy jöjjön be a három cég 
képviselője és mondja el, hogy milyen géppel illetve hány géppel fogja mindezt megtenni. 
Mert az árajánlat ebből a szempontból nem egyértelmű, mert órára van megadva. A Laci 
mondhatja azt, hogy két géppel megy, és 9000 Ft-ért megy a két gép összesen, illetve az 
ajánlat alapján 15.000 Ft a két gép. Mi ezt kérdeztük meg, az olcsóságot vesszük, ha a Laci 
két gépre adja meg az ajánlatot és az 18.000 Ft lesz nincs mit vitatkoznom. Mi azt látjuk, ami 
le van írva az ajánlatba. 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Mivel meghívtak bennünket ezzel kapcsolatban, tehát mielőtt 
vita kerekedne, a dologból én javasolnám, hogy más szemszögből kellene ezt az egészet 
megközelíteni, mert így nem valós a dolog, ahogy most vitatkozás van. És az óradíj az azt 
jelenti, hogy ahány órát dolgozik a gép és annyiszor kilencezer forint. Gondolom, hogyha 
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Csabáéknál is kettő gép dolgozik, akkor kettőször 7.500 Ft. A Csaba gépe megy öt órát meg a 
Pista gépe megy öt órát az 10 óra. Az enyém, ha két géppel megy, az egyik gép megy 5 órát, a 
másik gép megy 3 órát az 8 óra. Tehát nem az, hogy a két géppel nyomom 9.000 Ft-ért, ők 
sem a két géppel tolják 15.000 Ft-ért, hanem az egy gép 7.500 Ft/óra. Tehát ebből a 
szemszögből kellene megközelíteni ezt a dolgot. A másik az, hogy a teljesítmény meg a 
minőség az, ami fontos dolog. Abból a szemszögből kellene megközelíteni. Mert ha én a 
Steierrel tolom nekem a 9.000 Ft-ért a teljesítményem kétszerese a Csaba traktorának, ez 
biztos, ha időarányosan nézzük. Elmegyek a főutcán végig a Római úton 15 perc alatt, 15 perc 
vissza a Csaba meg egy óra alatt. 
  
ÁRVAI CSABA vállalkozó: Én ott nem mehetek. 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Itt az arányát kellene összehasonlítani meg a minőséget. Meg, 
hogy ha akkora hó van, bír-e valaki a technikájával, azzal a dologgal. Tehát én javasolnám, 
hogy ebből a szemszögből kellene megközelíteni a vita tárgyát, és abban megfelelően 
meghozni a döntést. Köszönöm. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van még hozzáfűzni valója? 
 
MAURER TAMÁSNÉ lakó: Elmondanám, hogy két évvel ezelőtt volt az a nagy hó és 
rendszeresen nem lehetett a Rodostó utcából kijönni, mert odatolták a Rodostó bejáratához a 
hegy felőli részre a havat. Ezt tudod te is Péter, a Tamás telefonált is ezért többször. Tehát ez 
egy unintelligens dolog. Másrészt valóban így volt, hogy leálltak a gépek, mert nem tudtak se 
jobbra se ballra menni. Reggel, amikor mentünk dolgozni nem volt eltolva nagyon sok helyen 
nemcsak a mi utcánkban a hó. Tehát, hogy mindenképpen, amit a Laci mondott, pártatlan 
szeretnék lenni, de mindenképpen fontos, hogy milyen annak az autónak a minősége. Mert 
nincsen annak értelme, hogy utána majd a harmadik fog jönni, és akkor valamilyen 
formában…. Az óvoda hívta a Lacit eltolni a havat, mert a másik két autóval nem mentek 
semmire. Köszönöm! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van még hozzáfűznivalója? Nekem csak annyi, 
hogy a Kövesdi képviselő úr mondta, hogy ő nem vesz részt semmiféle rendezvényen, ő 
figyel az önkormányzat gazdálkodására. Az én logikám szerint ez a kettő ellentétes 
egymással, de ebbe most nem akarok belebonyolódni. Egy kérdésem van még. A sorrend 
hogyan lesz? 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Kihez? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Úgy látom, hogy a Tördemic Tüzép Kft. fogja nyerni 
ezt. A sorrendet kérdezem, hogy hogyan lesz. 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: De mire gondolsz? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Gulács vagy Tördemic először? 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Mind a kettő! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Melyik először? 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Mind a kettő Péter! Ha én azt mondom…….. 
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VOLLMUTH PÉTER polgármester: Hány géped van? 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Kettő! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor itt valami nem stimmel valahogy! Akkor egy 
gép/óra. 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Mondtam az előbb erről beszéltünk. Ha én most kijövök a 
Steierrel 3 órát meg a géppel is 3 órát az 6 óra. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Most ezt így nagyon nehéz bebizonyítani, én csak azt 
látom, hogy a 7.500 Ft olcsóbb, mint a 9000 Ft plusz ÁFA. 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Péter, én arról beszéltem az előbb, hogy meg kell nézni a 
technikát, hogy ki mire képes milyen a teljesítménye. Amit a két traktor megcsinál két óra 
alatt az 30.000 Ft, én amit megcsinálok a Steierrel 3óra alatt az 27.000 Ft meg az ÁFA tehát 
ugyan ott vagyunk. Csak nagyobb a teljesítményem! Én nem ragaszkodom hozzá, 
megmondom őszintén, tehát én nem mindenáron akarom ezt csinálni! Csak mondom, ha a 
teljesítmény oldalról közelítjük meg az ár érték arányt, tehát ezt kell megvizsgálni meg, hogy 
ki a megfelelő! Nem akarok itt én erőszakoskodni! Kértetek árajánlatot, én beadtam! Ha kell, 
én tolom Gulácsot és tolom Tördemicet. Én azt mondom, ha engem megbíztok, és én 
elvállalom, még ha én 5 alvállalkozót hozok ide a szerződésben vállaltaknak eleget teszek. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés a képviselőktől ezzel kapcsolatban? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ezzel kapcsolatban szeretnék hozzászólni, mert úgy látom 
már minden testületi ülésen én leszek a porondon. Azt mondtad, hogy én odafigyelek az 
önkormányzat gazdálkodására. Akkor én most mondok egy-két adatot 2013-ból. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ne menjünk most ebbe bele, szavazzunk! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A pénzről van szó, polgármester úr! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem, szavazzunk! 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: De a hó tolásról szeretne beszélni! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem, zárjuk le a hó tolást! 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Szeretnék kérdezni a Csabától! Csak a rögzítés végett. Csabi 
neked van egy darab géped, te vállaltál 18 utcát. 
 
ÁRVAI CSABA vállalkozó: Nem annyit, még többet! Azok, akik még 
betelefonálgatnak………. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A Csabánál van 18 utca a másiknál pedig 13. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Mi az alapján döntünk, amit ide kaptunk. Tehát ezért kértük, 
hogy gyertek be és mondjátok el. Mert mi azzal sem voltunk tisztában, hogy üzemóra óra, 
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ezért kértük, hogy eljöjjetek. Csabi neked egy géped van és vállaltál 18 utcát. Laci neked 
kettő géped van. 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Igen. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Ezt szerettem volna letisztázni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Szavazhatunk? Ki az, aki Árvai Csaba ajánlatát 
támogatja? 
   
A Képviselő-testület 3 ellenszavazattal tartózkodás nélkül 2 igen szavazat mellett meghozza 
az alábbi 
 
168/2014. (XII.18.)  

 
H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
a hó tolásra Árvai Csaba árajánlatát nem fogadja el. 

 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki fogadja el Horváth 
Norbert árajánlatát a hó tolásra? 
 
A Képviselő-testület 3 ellenszavazattal tartózkodás nélkül 2 igen szavazat mellett meghozza 
az alábbi 
 
169/2014. (XII.18.)  

H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
a hó tolásra Horváth Norbert árajánlatát nem fogadta el. 

 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki fogadja el a Tördemic 
Tüzép Kft. árajánlatát  a hó tolásra? 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal tartózkodás nélkül 2 ellenszavazat mellett meghozza 
az alábbi 
 
170/2014. (XII.18.)  

 
H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
a hó tolással 2014/2015 évben a Tördemic Tüzép Kft-t bízza 
meg. 
Megbízza a polgármestert, hogy a vállalkozói szerződést írja alá. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 
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2. Alpolgármester választás 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az alpolgármester választása titkos szavazással történik. A titkos 
szavazással kapcsolatos feladatokat az Ügyrendi Bizottság látja el. A bizottság elnöke 
Kövesdi Anett, a tagjai Csonka Gergő és Kövesdi Sándor. Átadom a szavazólapokat és a 
formanyomtatványt a jegyzőkönyvre. A polgármester úr pedig javaslatot tesz az 
alpolgármester személyére.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én változatlanul Szabó Imrét javasolom 
alpolgármesternek. A szavazás idejére szünetet rendelek el. 
 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Felkérem Kövesdi Anettet, hogy ismertesse a szavazás 
eredményét. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: A Szavazatszámláló Bizottság elnöke megállapítja, hogy a 
titkos szavazás rendben zajlott. Ismertetném a szavazás eredményét. Az urnában található 
szavazólapok száma 5 db, az érvényes szavazólapok száma 4 db. A Szabó Imre 
alpolgármester jelöltre leadott igen szavazatok száma 1 db, nem szavazatok száma 3 db 
tartózkodás nem volt. Így alpolgármestert ismételten nem választott a testület. 
 
A Képviselő-testület 1 igen szavazattal tartózkodás nélkül 3 ellenszavazattal meghozza az 
alábbi 
 
171/2014. (XII.18.)  

H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
- titkos szavazás során - az alpolgármester személyére tett 
javaslatot nem fogadta el.  
 

VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ehhez annyi hozzáfűzni valóm van, hogy kérem a 
jegyzőkönyvben rögzíteni, hogy az alpolgármester meg nem választása akadályozza a 
település működését, veszélyezteti a település működését, ettől kezdve azok a képviselők a 
felelősek ebben, akik nem partnerek. Tudni illik, hogy tiszta kép legyen, a polgármester tehet 
javaslatot az alpolgármester személyére, és ebből én nem fogok engedni, de ettől kezdve a 
település működése a képviselők terhe. Ezt kérem szépen kihangsúlyozni a Kormányhivatal 
felé, hogy miért nincs alpolgármester választva. Tehát akadályoztatás bármely dolog esetén, a 
település működése veszélybe kerül. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Szeretném megkérdezni, hogy miért veszélyezteti, mert 
akadályoztatásod esetén az SZMSZ-be le van fektetve, hogy az Ügyrendi Bizottság Elnöke 
gyakorolja a hatásköröket. 
 
VOLLMUHT PÉTER polgármester: Jegyzőasszony? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Azért, mert az önkormányzatokra vonatkozó törvény előírja, hogy 
alpolgármestert kell választani. Az, hogy az Ügyrendi Bizottság elnöke jár el, amikor nincs 
polgármester és alpolgármester ez egy rendkívüli helyzet, és akkor is tudja valaki ellátni 
ezeket a feladatokat. A törvényi előírás az, hogy alpolgármestert választ a képviselő-testület. 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Tudom, tisztában vagyok vele. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az nem a rendes és általános szabály, hogy az Ügyrendi Bizottság 
elnöke helyettesíti a polgármestert, hanem az alpolgármester. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akadályoztatás esetén ő. Tisztában vagyok vele. De a 
törvény úgy rendelkezik, hogy alpolgármestert kell választani, a polgármester úr jelöl a 
képviselő-testület meg szavaz. A képviselő-testület nem tartja megfelelőnek az alpolgármester 
személyét, nem szavazza meg. Nem tudom, van valami szankció? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Ha nem lesz, majd a Kormányhivatal nevez ki egy embert, 
akinek hasonló lesz a hatásköre. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Itt valami félrecsúszás van! Lezártuk ezt az ügyet, nem 
akarom ragozni. Megköszönve önöknek a megjelenést, zárt ülés lesz! 
 
MAURER TAMÁSNÉ: Szeretném meghívni a testületi tagokat 18 órára a Kuratóriumi ülésre, 
mert nekem is ugyanannyi jogom van bárkit meghívni. És miután itt a Kuratóriumi ülésnek a 
pénzügyi részében van olyan, ami a testületet is érinti, én úgy tudom, úgyhogy amennyiben 
idejük engedi akkor 18 órára a Kuratóriumi ülésbe is szálljanak be. Köszönöm! 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Szerződéssel kapcsolatban a jegyzőasszonynak szeretném 
mondani, hogy nekem az lenne a kérésem, hogy a szerződésben mindenképpen legyen benne, 
hogy ki indítja el a hó tolást, ki értesít a megkezdés előtt 2 órával, hogy nekem 2 óra 
kiállásom legyen. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Én itt azt most nem tudom, hogy 2 órával előbb……. 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Nehogy az legyen, hogy nem álltam ki időben. A riasztástól 2 
óra, ez legyen benne. Én magamtól nem akarok neki állni, nehogy az legyen, hogy mert miért 
tolom. Vagy, hogy ha nem állok neki akkor miért nem tolom. Tehát valaki rendelje el a hó 
tolást. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Hát ez korábban is így volt. Azt a szerződés tartalmazza. 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Ki fogja leigazolni a hó tolási időket. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ezt a korábbi szerződés is tartalmazta. Én nem tudom garantálni, 
hogy két órával előbb. Ha olyan helyzet van, lehet, hogy előbb. 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Tehát nekem kell arra idő, mire az autót elindítja az ember, 
mi egyéb. Embereket…… 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nyilván tudja ön mint vállalkozó, hogy mire vállalkozik. Ha hóesés 
van, ha az időjárás jelentésben jelzik előre, hogy várható nagyobb hó, akkor már ön is készül, 
és nem akkor teszi fel a hótolót a gépre. 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Nem, az fönt van. 
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LUTÁR MÁRIA jegyző: Ezt én így gondolom, ez így szokott lenni. 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Legyen idő mindenre felkészülni! 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Én személy szerint nem tudom garantálni, de ha testület így dönt, 
hogy a riasztástól számított két órán belül áll rendelkezésre, akkor így lesz a szerződésben.  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Azt meg tudjátok beszélni nem?  
 
CSONKA LÁSZLÓ képviselő: Én ebből nem akarok a későbbiekben vitát, legyen benne a 
szerződésben. Nehogy az legyen, miért nem tolom, vagy hogy miért tolom. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ha esik a hó, tolod. Ha polgármester úr szól, hogy mehetsz, 
akkor tolod. Ha hirtelen lehull félméteres hó, akkor tudod, hogy el kell indulni. Nem hiszem, 
hogy ennyire kiélezik a dolgot. 
 
CSONKA LÁSZLÓ ügyvezető: Nehéz azt eldönteni, hogy kinek mi a sok és mi a kevés. Mert 
azt mondják, hogy tolom, mert kell a pénz. Nehogy ez legyen ebből. 
 
TÓTH LÁSZLÓ lakó: Minden évben odatolták a havat elénk, semerre nem lehetett menni. 
Odatolták a mi házunk elé aztán kész! A bolt elől a havat odatolták mielénk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van még kérdés? Mert ha nincs, akkor megköszönjük a 
részvételt. 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester 16.19 órakor az ülést bezárta és zárt ülést rendelt el. 
 
 

Kmf. 
 
 
 
 
 Vollmuth Péter       Lutár Mária 
            polgármester          jegyző 
 
 

 
 
 

 
 


